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Hur har samrådet bedrivits?
Stadsbyggnadsnämnden beslutade att godkänna ärendets planhandlingar 
(samrådsversion) för samråd 21 september 2017. Under samrådstiden, 
11 oktober till 21 december år 2017, har planhandlingarna skickats till 
bl.a. Länsstyrelsen, berörda förvaltningar och myndigheter samt berörda 
fastighetsägare. En kungörelse publicerades även i Jönköpings-Posten.

Medborgardialog har skett via ett samrådsmöte som ägde rum 24 oktober 
år 2017 i Ribbaskolan, Gränna. Planhandlingarna fanns tillgängliga i 
kommunens utställningslokal i Juneporten.

Inkomna skriftliga yttranden
Under samrådstiden har ett flertal skriftliga yttranden inkommit och 
i förteckningen på nästa sida visas samtliga yttranden fördelat i olika 
kategorier följt med det datum ärendet har registrerats som inkommit till 
kommunen. Om avsändaren har skickat in ett yttrande men framfört att 
man inte har någon erinran (invändning) mot planförslaget framgår det i 
förteckningen med ”ingen erinran”. Om avsändaren har skickat in efter 
tidsfristen för samrådstiden så anges datum följt av ”sen inlämning”. 

Förteckning

Myndigheter och regionala organisationer

1. Jönköpings Länstrafik 2017-11-13
2. Trafikverket 2017-12-14, ingen erinran
3. Polismyndigheten 2017-12-15, ingen erinran
4. Länsstyrelsen 2017-12-21

Kommunala bolag, nämnder och förvaltningar

5. Kultur- och fritidsnämnden 2017-12-04, ingen erinran
6. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2017-12-20
7. Tekniska nämnden 2017-12-21
8. Räddningstjänsten 2017-12-22, ingen erinran, sen 

inlämning
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Privatpersoner

21. 2017-11-07, 2017-12-20
22. 2017-11-20
23. 2017-11-24
24. 2017-11-30
25. 2017-11-30
26. 2017-12-08
27. 2017-12-15
28. 2017-12-15
29. Namninsamlingslista via  2017-12-18

30. 2017-12-19
31. 2017-12-19
32. 2017-12-19
33. 2017-12-20
34. 2017-12-21
35. 2017-12-21
36. 2017-12-21
37. 2017-12-21
38. Namninsamlingslista,  2017-21-21

39. 2017-12-21
40. 2017-12-27, sen inlämning

Föreningar, företag, nätverk och ledningsägare

9. Skanova (Telia Company) AB 2017-10-13
10. Vattenfall Eldistribution AB 2017-10-13, ingen erinran
11. Gränna Camping m.fl. 2017-10-25
12. Namninsamlingslista via Vision Gränna 2017-11-06
13. Visingsörådet 2017-11-09
14. Winell & Jern arkitekter 2017-11-17
15. Lokala utvecklingsgruppen i Gränna 2017-11-20
16. Cykelfrämjandet 2017-11-21
17. BRF Vättervyn 1 och Vättervyn 2 2017-12-15
18. Villaägarna Södra Vätterbygden 2017-12-19
19. Svenska Kraftnät 2017-12-20, ingen erinran
20. Naturskyddsföreningen i Huskvarna - Gränna 2017-12-29, sen inlämning
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Bakgrund
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra byggnationen av en ny 
huvudgata i södra Gränna för att avlasta Brahegatan från genomfartstrafik 
till och från Gränna hamn och camping. 

Planläggningen av den nya huvudgatan är uppdelad i två delar: den södra 
och den norra sträckan. Denna detaljplan omfattar den södra sträckan och 
utgör den andra delen av hela huvudgatan. Beslut om den norra sträckan 
har redan tagits och den detaljplanen fick laga kraft år 2013. Därav 
kommer denna samrådsredogörelse inte att behandla synpunkter gällande 
den delen av sträckan. 

Detaljplanen syftar även till att möjliggöra byggnationen av cirka 250 
nya bostäder, centrumverksamheter samt ett nytt torg och utsiktsplatser. 
Den nya bebyggelsen och platserna ska anpassas till de karaktärsdrag som 
kännetecknar Gränna.

Mellan samråd och granskning har detaljplaneförslaget omarbetats där 
ändringar i bland annat gatu- och bebyggelsestrukturen gjorts. I slutet 
av samrådsredogörelsen redogörs det för större ändringar som gjorts 
under denna period. Planbeskrivningen i sin helhet beskriver syftet och 
planförslaget mer ingående.

På kommande sidor redovisas inkomna yttranden i sin helhet tillsammans 
med kommunens kommentarer eller hänvisning till gemensam kommentar. 
De som inte haft någon erinran redovisas inte nedan. 

Gemensam kommentar
I flera av de inkomna samrådsyttranden framförs liknande synpunkter.  
I dessa fall hänvisas yttrandena till samlade, tematiska kommentarer 
nedan. Flera av de som yttrat sig under samrådet har varit positiva till 
förslaget som presenterades. Därför kommer flertalet av dessa yttranden 
inte att besvaras, om det inte gäller större ändringar som gjorts till 
granskningen.

Utformning

Efter samrådet har planförslaget sett över och reviderats för att bland 
annat ta hänsyn till inkomma synpunkter. Placering och struktur av gator 
och bebyggelse har studerats vidare utförligt. Den nya utformningen 
har sammanfattats nedan. En mer beskrivande text av utformningen 
samt illustrationer återfinns i tillhörande planbeskrivning under avsnitt 
”Planförslag”. 
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Stads- och landskapsbild
Granskningsförslaget samspela med sin omgivning genom att inspiration 
har tagits från Grännas stads- och landskapsbild. Gatustrukturen 
efterliknar den traditionella rutnätsplanen som återfinns i Gränna, där 
gator anpassas efter terrängen för att undvika branta stigningar. De nya 
gatorna löper i nordsydlig riktning och integreras med befintliga gator för 
att skapa en sammanhängande stadsstruktur, samtidigt som smitvägar och 
gångstråk kan skapas mellan gatorna, vilket även är typiskt för Gränna.

Nya stadsrum längs den nya huvudgatan skapas, där mötesplatser 
som torg och utsiktsplatser bidrar till att skapa utblickar mot Vättern 
och Grännaberget. Den nya huvudgatan med torg, uteservering och 
utsiktsplatser kan skapa nya attraktionspunkter, öka liv i gaturummen och 
avlasta centrala Gränna från trafik, vilket förbättrar stadsmiljön i centrala 
Gränna och kommunikationen till Gränna hamn. Ett rekreationsstråk 
föreslås mellan det nya området och odlingslandskapet för att förstärka 
kopplingen mellan Grännaberget och Vättern samt tydliggöra stadens gräns 
mot odlingslandskapet i form av en slänt. 

Bebyggelse
Planområdet berör riksintresse för kulturmiljö, Gränna och Uppgränna, 
vilket betyder att områdets utformning har betydelse för hur 
riksintresset påverkas. Utifrån Grännas bebyggelseprinciper (beskrivs 
i planbeskrivningen) kommer detaljplanen reglera bebyggelsens 
utformning för att skapa ett enhetligt uttryck samtidigt som variation 
i form av mindre element tillåts. Detaljplanen kommer till viss del 
styra utformningen av byggnaders fasad, tak, fönster och balkonger. 
Utformningen tar inspiration från Grännas arkitektur där byggnadernas 
fasad ska vara i trä eller puts med ljus kulör eller röd slamfärg. 
Taklandskapet ska främst förses med röda takpannor, där främst 
takformer som sadeltak, halvvalmat sadeltak och mansardtak tillåts då 
dessa taktyper förekommer i Gränna. Fönster ska förses med spröjs/
mittpost för att säkerställa att byggnadens arkitektoniska detaljer 
överensstämmer med Grännas traditionella utformning. Mer detaljerad 
information om bebyggelsens utformning finns i planbeskrivningen under 
avsnittet ”Planförslag”.

Bebyggelsen kommer variera i form av flerbostadshus och enbostadshus, 
såsom friliggande hus, parhus och kedjehus. Bebyggelsen förläggs utmed 
gator och stråk för att markera gaturummen, där entréer riktas mot gatan 
för att skapa rörelse och öka livet i gaturummet. Bebyggelsen varierar 
mellan två och fem våningar. Bebyggelsen kommer att trappas ner mot 
Vättern och förses med en till tre våningar suterräng för att anpassas till 
den kuperade terrängen.”

Besvarar yttrande: 4, 15, 20, 26 30 och 40. 
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Allmänt intresse

Kommunens behov av tätortsutveckling är av stort allmänt intresse, 
särskilt med tanke på den rådande bostadsbristen i Jönköping. 
Kommunens översiktsplan betonar behovet av utvecklingsmöjligheter i 
alla kommundelar, inklusive Gränna. Enligt kommunens planeringsstrategi 
bör nya bostadsområden lokaliseras nära befintlig bebyggelse och 
kollektivtrafik. Planområdet, som ligger cirka 1000 meter från Gränna 
stadsdelscentrum och nära Jönköpingsvägen, anses lämpligt för ny 
bebyggelse. Detta skulle bidra till en mer sammanhängande stadsbild och 
skapa förutsättningar för ökad kollektivtrafik och serviceverksamheter i 
Gränna.

Detaljplanen syftar också till att förbättra trafikförhållandena i Gränna, 
särskilt utmed Jönköpingsvägen/Brahegatan, som är stadens huvudgata. 
Under sommaren ökar trafiken markant, vilket leder till trafikstockningar 
och en osäker trafiksituation skapas för både gångtrafikanter och bilister. 
Att bredda huvudgatan anses inte lämpligt på grund av kulturmiljön, och 
att begränsa trafiken ses inte som ett alternativ. Därför föreslås en ny väg 
i södra Gränna för att avlasta de centrala delarna, vilket kan förbättra 
stadsmiljön på sikt. 

Den nya vägen skulle även kunna förbättra kollektivtrafikens tillgänglighet 
och locka fler besökare till Gränna, vilket skulle kunna stärka stadens 
ekonomi. Dessutom planeras nya utsiktsplatser och rekreationsstråk som 
ökar allmänhetens tillgång till området. Planområdet består främst av 
natur i form av äppelodlingar och innehåller inte någon skyddad natur.

Detaljplanen tar hänsyn till tre områden av riksintresse: kulturmiljövård, 
naturvård och rörligt friluftsliv. Kulturmiljön bedöms inte påverkas i hög 
grad då odlingslandskapet längs Vättern bibehålls och området anpassas 
efter Grännas stads och landskapsbild. Naturvärdena förväntas bevaras 
trots användningen av äppelodlingar för byggnation. Dessutom förväntas 
detaljplanen inte ha en negativ påverkan på det rörliga friluftslivet, 
eftersom den främjar skapandet av en skötselväg som kan fungera som ett 
rekreationsstråk. För mer information om hur riksintressena påverkas, se 
planbeskrivningen under avsnittet ”Konsekvenser”

Sammanfattningsvis är den nya vägen och de nya bostäderna i södra 
Gränna av stor betydelse för att minska trafikbelastningen i centrum, öka 
tillgängligheten och möta behovet av bostadsförsörjning. Samtidigt bedöms 
riksintressenas syfte upprätthållas. 

Besvarar yttrande: 12, 20, 24 och 40.

Genomförande

Målet är att hela vägsträckan, från Jönköpingsvägen ner till Amiralsvägen, 
byggs i sin helhet. Utbyggnadstakten kommer dock att ske i etapper, 
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4. Länsstyrelsen
Riksintresse

Naturvård
Området berörs av riksintresse för naturvård, området ”Östra 
Vätterstranden med Girabäcken, Västanå och Röttleån”. Planbeskrivningen 
behöver kompletteras med en beskrivning av hur riksvärdena, det vill säga 
geologin, brantmiljöerna med mera, påverkas av planförslaget.

Vättern med öar och strandområden
Området berörs av riksintresse enligt 4 kap miljöbalken, ”Vättern med 
öar och strandområden”. Detta behöver förtydligas så att det inte blandas 
samman med riksintresse för naturvård.

Kulturmiljö
Värdebeskrivningen för riksintresseområdet Gränna, Uppgränna tar upp 
Grännas äldre trähusbebyggelse samt jordbrukslandskapet i Uppgränna. 
Även om planområdet är beläget söder om Gränna, bidrar gränslinjerna 
i form av äldre fastighetsgränser med mera i planområdet till förståelsen 
av riksintresset som helhet. Ett medvetet arbete med att bevara gröna 
strukturer, stigar i tomtgränser (öst-västliga sträckningar) och andra 
formelement som bidrar till läsbarheten av det äldre landskapets struktur, 
bedöms vara positivt för riksintressets värden och bidra till den framtida 
boendemiljöns kvaliteter. Länsstyrelsen rekommenderar att ett sådant 
perspektiv tas med i det fortsatta planarbetet.

Hälsa och säkerhet, risk för olyckor, översvämning och 
erosion

Förorenad mark
Enligt utförd markundersökning har endast ett fåtal provpunkter använts. 
Kommunen bör därför överväga att ta ytterligare ett par provpunkter,  
i första hand inom kvartersmark för ny bostadsbebyggelse.

Buller
De åtgärder som krävs för att säkerställa att bullerriktvärdena uppnås ska 
säkerställas genom planbestämmelser på plankartan. Det gäller t.ex. de 
skärmar som föreslås längs med den nya infartsvägen. 

Formuleringen av bestämmelsen m1 bör ses över så att höjden på 
bullerskyddet bedöms från rätt nivå. Det är otydligt att ange ”över 
anslutande marknivå”. Det är också i nuläget svårt att, utifrån 
planbestämmelsens placering och formulering, läsa ut var bullerskyddet ska 
placeras. Detta behöver förtydligas i det fortsatta planarbetet.

Bestämmelsen p1 Byggnadsverk ska placeras så att bullerskydd finns mot 
Jönköpingsvägen, behöver förtydligas så att det framgår vad avsikten 
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är med bestämmelsen. Om det innebär att komplementbyggnader ska 
uppföras så att de får en bullerskyddande verkan, ska detta framgå av 
bestämmelsen.

Utformningsbestämmelsen om att endast tillåta kedjehus bör istället 
formuleras som att endast sammanbyggda hus tillåts. Detta för att uppnå 
syftet med att skapa en bullerskyddad sida.

Risk för ras, skred eller erosion
Planhandlingen behöver kompletteras med kommunens bedömning av 
eventuell risk för ras, skred eller erosion. Detta med tanke på de stora 
nivåskillnaderna inom planområdet.

Översvämning
Planbeskrivningen behöver kompletteras med kommunens bedömning 
av eventuell översvämningsrisk kopplat till skyfall, och hur den valda 
dagvattenlösningen kan hantera skyfall.

Miljökvalitetsnormer för vatten
Det saknas en beskrivning av hur planförslaget förhåller sig till 
miljökvalitetsnormer för vatten (ekologisk och kemisk status). Närheten 
och den snabba avrinningen till Vättern motiverar att detta belyses i den 
fortsatta planprocessen.

Enligt planbeskrivningen och dagvattenutredningen är diken den lösning 
som presenteras. Dagvattenhanteringen måste innebära att det sker rening 
t.ex. via infiltration och att uppehållstiden fördröjs så att rening kan ske 
optimalt. Eftersom de topografiska förhållandena inom planområdet gör 
att det är svårt att rena dagvattnet vid stora regnmängder behöver rening 
ske i de flackare partierna mellan planområdet och Vättern.

Direkt avrinning av vägdagvatten bör inte ske. Det behöver finns någon 
form av infiltration. I det sammanhanget ska även hänsyn tas till 
mikroplaster från trafik.

De diken som planläggs som n2 inom kvartersmark bör i första hand 
planläggas som allmän plats. Detta eftersom omhändertagande av 
dagvatten är ett kommunalt ansvar.

Dagvattenutredningen behöver också behandla risk för olyckor med farligt 
gods. Det behöver byggas preventiva åtgärder i dikena för att förhindra 
spridning till Vättern, det vill säga möjlighet att stänga av/evakuera/
länsa/suga upp. Planområdet ligger utanför vattenskyddsområdet för 
Vättern, dock relativt nära dricksvattenintag. Det är därmed extra viktigt 
att förebygga olyckor med farligt gods för att förhindra spridning av 
föroreningar till Vättern.

Även framtida underhåll av diken och eller andra skyddsåtgärder bör tas 
upp i dagvattenutredningen.
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Strandskydd
Länsstyrelsens bedömning är att Skiftesvägen inte kan anses vara 
avskiljande på det sätt som avses i lagstiftningen enligt 7 kap 18c § 
punkt 2. Däremot kan bebyggelse anses vara avskiljande. Vegetation och 
topografiska förhållanden ingår inte i punkt 2 och är därför inget motiv 
för att upphäva strandskyddet.

Planbeskrivningen behöver kompletteras med en beskrivning av och en 
motivering till varför exploatering måste ske inom strandskyddat område. 
Det behöver också göras en beskrivning av alternativ lokalisering samt en 
motivering till att exploateringen inte kan ske på annan plats.

Naturmiljö
Det saknas en beskrivning av om det finns några naturvärden inom 
planområdet och om dessa påverkas av plangenomförandet. I södra delen 
av planområdet finns ett område som är nyckelbiotopsinventerat. Detta 
bör framgå av planbeskrivningen, samt hur nyckelbiotopsområdet påverkas 
av planförslaget.

Kulturmiljö och landskapsbild
Det finns en ambition i planförslaget att anpassa bebyggelsen till befintlig 
topografi vilket är bra. Det är i nuläget svårt att utläsa hur planförslaget 
i realiteten påverkar landskapsbilden. För att förstå hur landskapsbilden 
påverkas vore det önskvärt med en illustration över de planerade 
byggnadsvolymerna i förhållande till topografi och befintlig bebyggelse. 
Det gäller t.ex. hur det nya planområdet upplevs från Jönköpingsvägen. 
En sektion, alternativt kompletterande höjdmodell, som sträcker sig från 
Jönköpingsvägen ner till den nya infartsvägen skulle göra det lättare att 
förstå den planerade bebyggelsen i förhållande till topografin.

Nuvarande planförslag innebär en högsta nockhöjd på 152 meter över 
angivet nollplan för flerfamiljshusen i söder närmast Jönköpingsvägen. 
Enligt Länsstyrelsen kan ytterligare anpassning till landskapet göras genom 
att minska den tillåtna höjden ytterligare. Detta utan att behöva inverka 
på byggnadshöjden.

Jordbruksmark
Enligt miljöbalken får brukningsvärd jordbruksmark endast tas i anspråk 
för bebyggelse eller anläggningar om det behövs för att tillgodose 
väsentliga samhällsintressen och detta behov inte kan tillgodoses på ett 
från allmän synpunkt tillfredsställande sätt genom att annan mark tas i 
anspråk.

I planbeskrivningen förs ett resonemang om varför det är motiverat att ta 
jordbruksmarken i anspråk. Det saknas dock en beskrivning av alternativa 
lokaliseringar, det vill säga varför det inte istället går att ta annan mark i 
anspråk. Plankbeskrivningen behöver kompletteras med detta
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9. Skanova
Skanova har markförlagda kabelanläggningar inom detaljplaneområdet, se 
bifogad karta.

Skanova önskar att så långt som möjligt behålla befintliga 
kabelanläggningar nuvarande läge för att undvika olägenheter och 
kostnader som uppkommer i samband med flyttning. Denna ståndpunkt 
skall noteras i planhandlingarna.  

Tvingas Skanova vidta undanflyttningsåtgärder eller skydda telekablar för 
att möjliggöra exploatering förutsätter Skanova att arbeten som måste 
projekteras kommuniceras i god tid och den part som initierar åtgärden 
även bekostar den. 

Kommentar

Den ovan nämnde information har noterats. Med reservation för vad 
som gäller avseende kostnadsansvar enligt redan tecknat generellt 
markavtal mellan kommunen och skanova. 
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11. Gränna Camping m.fl.
Debatt har varit kring det eniga kommunala beslut som togs i full 
demokratisk ordning för fem år sedan och som vann laga kraft 
2013. Byggnationen av ny infart till Gränna är nu i full färd med att 
genomföras. Ett genomförande vi är måna om fullföljs, så snart som 
möjligt, för Grännas och Visingsös skull.

En förutsättning för att Grännabygden ska kunna behålla och utveckla 
både sin kommersiella som offentliga service är inte bara att vi behåller 
våra invånare utan att man växer och utvecklas med fler Gränna- och 
Visingsöbor. 

Att inte växa är inte att stå still – det är att tappa.

Byggnationen av en ny infart till Gränna möjliggör i ett första steg 
nästan 70 bostäder samtidigt som man nu får möjlighet att utveckla både 
idrottsområde, skolområde, hamn och campingverksamhet till fördel för 
både Gränna och Visingsö. 

Vi är också övertygade om att detta ger oss möjligheter att ytterligare 
utveckla och skydda Brahegatan. Genom att värna om kulturmiljön på 
Brahegatan och avlasta den från tyngre trafik och större fordon gör vi den 
också allt lättillgängligare och säkrare för boende, handeln och turismen 
vars intäkter Gränna som ort är beroende av.  

Visingsö är en viktig del i debatten! Vare sig det handlar om 
arbetspendling, sjuktransporter, varuleveranser för näringslivet så är 
man beroende av punktlighet för färjetransporterna. Alla har färjan att 
passa. Trafikstockning längs Amiralsvägen ner mot hamnen är vanligt 
förekommande under säsong. Från maj till september får Visingsö besök 
av ca.160 000 turister, Gränna Camping har 100.000 gästnätter och 
Gränna & Visingsö totalt brukar omtalas med 800.000 besökare. 

Att man satsar på Gränna och Visingsö i form av infrastruktur och 
möjligheter till fler bostäder och innevånare samt underlättar för 
besöksnäringen är något vi vill ha mer av – inte mindre.

Gränna Camping (Grönklittgruppen)

Gränna Hamnbolag AB

Visingsö Näringsliv

VisingsöRådet

Vision Gränna & Visingsö (arbetsgrupp)  
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Grännaborna (och besökare) får en mycket lugnare miljö på Brahegatan 
och handeln kommer säkert att gynnas när man gå där utan att trängas. 
Miljömässigt blir det ett stort lyft med mindre trafik. Det som inte har 
nämnts i debatten, är den stora trafiken till och från hamnen Gränna av 
Visingsöbor och besökande. (se statistik nedan) Alla som bor på Visingsö 
måste åka genom Gränna på ett eller annat sätt.  
De flesta har arbetstider, läkarbesök, bokad plats på färjan m.m. att passa. 
Bussar hamnar i köer och man missar båten m.m. Genomfarten blir då 
ett otroligt stressmoment. Vi är oroliga att detta på sikt påverkar bl.a. vår 
befolkningsutveckling, eftersom många pendlar till arbetet på fastlandet. 
De större arbetsplatserna som t.ex. SIS Ungdomshem och Annero 
äldreboende har svårt att rekrytera personal, då resan till och från Gränna 
hamn för tidsödande och besvärlig.

Statistik Visingsötrafiken 2016

Bilar helår   82 439 (där av fritidsboende och turism ca 22 000) 
Passagerare helår  251 540 (där av fritidsboende och turism ca 160 
000) Samtliga kommer med egen bil, husbil eller bussar. Det innebär 
att ca.80 000 parkerar sin bil i Gränna hamn. Man kan därför beräkna 
att ca 170 000 bilar per år berör Visingsötrafiken. Till detta kommer 
bussar, tung lastbilstrafik samt Länstrafikens bussar. Det blir ca 500 bilar 
i snitt per dag som ska till och från Gränna hamn året runt och som 
ska med färjan till Visingsö, plus lastbilar, lastbilar med släp bussar samt 
Länstrafiken.

Perioden maj - september Visingsötrafiken

Om man räknar på perioden maj - september så blir siffrorna dramatiska. 
45 250 bilar ska med färjorna plus att ca 70 000 parkerar sina bilar i 
Gränna hamn, gör att den dagliga siffran blir 800 bilar i snitt, till och 
från Gränna hamn. Tillkommer husbilar och turistbussar m.m. Dessutom 
Länstrafikens bussar samt annan tung trafik. Under juni - augusti är dessa 
siffror helt annorlunda, framförallt juli! Till detta ska läggas trafiken till 
Gränna camping(ca 100 000 besökare per säsong) och övriga besökare 
till Gränna hamn. Förmodligen fördubblas siffran! (2-300 bilar/bussar 
per timma) Vi har upplevt dagar då köerna till hamnen startar uppe på 
Brahegatan. Det är då främst husbilar som ska till campingen.  
Det finns statistik på att Gränna och Visingsö gästas av ca.800 000 
personer per säsong! Kanske har Trafikverket bra statistik! Visingsöborna 
och besökare har oftast bokat plats på färjan. Detta innebär stora problem 
om man inte kommer fram! Trafiken i området måste flyta bättre!

Visingsö berörs negativt av nuvarande situation

Som tidigare nämnts så kan trafiksituationen påverka framförallt 
befolkningsutvecklingen och arbetspendlingen till Visingsö negativt på 
sikt. Företagare, skolor och institutioner har redan idag problem med 
att rekrytera personal. Trafikproblemen i Gränna kan vara en anledning 
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till detta, då det blir alltför omständligt att ta sig till och från Visingsö! 
Andelen fastboende kommer enligt prognoser att minska! Vartannat hus är 
idag tomt hela vinterhalvåret! Ägs numera av fritidsboende.  
Detta påverkar service, handel, skolar föreningsliv negativt på sikt. 
Planerade besök till Visingsö väljs bort på grund av trafiksituationen, dels 
in till Gränna med framförallt ner till hamnen.

Visingsö ligger just nu ganska stabilt i befolkningsutvecklingen (732 
fastboende) men prognosen ser lite dyster ut. Fram till 2020 beräknas en 
minskning med 4 % enligt kommunens prognoser. Visingsörådet har fokus 
på detta och samarbetar därför med Näringslivet, Visingsötrafiken och 
Visingsöbostäder m.fl. för att ta hand om de utmaningar vi har framför 
oss.

Kommentar

För att ta del av de ändringar som har gjorts i planförslaget 
efter samrådet, läs avsnittet ”Ändringar efter samråd”, i slutet av 
samrådsredogörelsen.

14. Winell & Jern arkitekter
Synpunkterna följer på ett telefonsamtal mellan planarkitekt  

, Winell och Jern arkitekter, där nedanstående 
frågor diskuterades och synpunkter framfördes. Synpunkterna 
dokumenteras i detta dokument. Synpunkterna delas upp i ett antal 
rubriker för att vara tydliga, dock finns det beröringspunkter mellan de 
olika delarna.

Vändplanen i slutet av den södra stickgatan

Här vill vi föra fram följande synpunkter: Denna vändplan är förlagd 
tvärs nivåkurvorna vilket innebär att det antingen krävs stora utfyllnader 
eller schakter för att få en någorlunda plan vändyta.  redovisade 
att tanken här har varit att den östra delen schaktas in i slänten med 
hjälp av stödmurar och att den västra delen då i princip hamnar i nivå 
med befintlig mark. Vi tycker att det är viktigt att detta redovisas i planen 
med +höjdsättning och föreskrifter för murarnas utförande. Med en sådan 
utformning öppnar man för möjligheten att angöra till den västra av 
de bägge tänkta tomterna inom fastigheten Gränna 8:24, men försvårar 
angöring till den östra tomten. Detta behöver inte vara något problem, 
då den ju, kanske med fördel, angörs mot Jönköpingsvägen i öster där 
det inte finns något infartsförbud. Vi menar vidare att placeringen av 
vändplanen tar lite väl stor del av fastigheten Gränna 8:24 i anspråk för 
en funktion som främst främjar de övriga boende i området, boende och 
besökande på 8:24 har ingen anledning att vända på denna yta.
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Vi har också blivit lite förvånade över skrivningen att sopbilens 
backrörelse sker på en yta utan passerande trafik, detta skulle kunna 
stämma om man tillät infart till den västra tomten direkt från den nya 
infartsgatan, men den är belagd med infartsförbud. Kanske att detta är 
en liten sak, men bör rättas till så att det är klart vad som gäller och 
intentionen i planen.

Mark för parkering och komplementbyggnader

För fastigheten 8:24 finns två ytor med +markering vilket innebär att 
här får det uppföras komplementbyggnader samt att ytan är tänkt för 
parkering (se sid 18). Vi bedömer att dessa ytor kan fungera bra om 
infarter kan ske enligt vår skrivelse ovan.

lnfartsförbud

Vi konstaterar att det råder körbart infartsförbud mot den nya 
infartsgatan. Det kan vara ok, men riskerar samtidigt att farten på gatan 
ökas då den upplevs mer som en genomfartsled än som en gata, vi menar 
att man bör se till att man gåendes kan röra sig längs gatan på ett tryggt 
sätt och gåendes också angöra sin tomt direkt från denna gata.  
Själva bestämmelsen hindrar ju inte detta utan det är mer övriga delar i 
planen som kan sätta hinder i vägen för en vacker och trevlig gata.

Bullerskydd

Bullerskydd är reglerat i planförslaget med dels ett varierande högt 
bullerplank längs med gatan samt dessutom åtgärder på den västra 
delen av fastigheten 8:24. Det känns som ett dåligt förslag att lösa 
ett miljöproblem med ett nytt då man föreskriver ett olikhögt plank 
som förutom att det riskerar att begränsa utsikten mot Vättern, ett av 
fastigheternas stora miljövärden, också riskerar att förfula miljön.  
Den som ar sett ett bullerplank som åldras vackert är att gratulera.  
Vi menar att det måste finnas andra sätt att bullerskydda fastigheterna i 
en så känslig miljö som Gränna.

Utformning av gatan

Utifrån ovanstående tankar skulle vi vilja framföra synpunkter på 
utformning av gatan. Noteras dock att vi inte fått se något utkast till 
gatans utformning, så delar av det vi här framför kanske är beaktat.  
Vi menar att det är viktigt att den nya gatan utformas just som en 
gata, det vill säga med gångbanor på respektive sida, gärna med en liten 
skyddszon mot trafiken. Viktigt i detta hänseende är att gatan blir ett 
stråk där man också vill röra sig som cykel och gångtrafikant.  
Därmed är det viktigt att säkerställa att man till de olika fastigheterna 
naturligt kan angöra gåendes från gatan. Vidare är det avgörande hur 
man väljer att utforma bullerskydd mot fastigheterna öster om gatan. Vi 
vill bestämt föreslå att bullerskyddet främst sker genom murar mot gatan 
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vägen som ska sammankopplas med den detaljplan för väg mot hamnen 
som tidigare godkänts och vunnit laga kraft 2013. Vi anser också att en 
ny infart/väg är helt nödvändig för att avlasta framförallt tung trafik, 
husbilar och husvagnar på Jönköpingsvägen/Brahegatan genom centrum 
liksom in- och utfart för transporter till industriområdet. Den nuvarande 
belastningen av Jönköpingsvägen/Brahegatan som genomfart har en 
mycket negativ inverkan på miljön, fastigheterna och inte minst utgör 
trafiken ett stort hinder för utryckningsfordon främst under sommartid. 
Bostadsrättsföreningarna ser också mycket positivt på att Gränna kan 
växa med nya bostäder enligt detaljplaneförslaget med en blandning av 
flerbostadshus och villor. Ett attraktivt område som innebär att fler får ta 
del av den vackra utsikten mot Vättern.

Den nya infarten/vägen ger också möjlighet till en säkrare trafikmiljö för 
gångare och cyklister både på Jönköpingsvägen/Brahegatan och på nya 
infarten/vägen som byggs med cykel och gångväg. Tack vare den nya 
infarten/vägen får också gästerna till campingen tillgång till gång- och 
cykelväg och når enklare den fina naturen i Röttle liksom österut mot 
Örserum/Ölmstad m.fl. områden.

För Grännas framtid och möjlighet till utveckling är en ny infart/väg 
helt nödvändig. Ett ökat antal boende är en förutsättning för att kunna 
bibehålla den service vi har idag t.ex vårdcentral och livsmedelsbutiker. 
Den tunga trafiken till industriområdet samt till Visingsö är betydande. 
Många näringsidkare är helt beroende av turismen till Gränna/ Visingsö 
och vi tror att tillströmning av turister kommer att öka om tillgängligheten 
förbättras Ny brandstation med snabbare och säkrare utfart till E4/
motorvägen är också av stor betydelse.

Kommentar

För att ta del av de ändringar som har gjorts i planförslaget 
efter samrådet, läs avsnittet ”Ändringar efter samråd”, i slutet av 
samrådsredogörelsen.

18. Villaägarna Södra Vätterbygden
Planen innehåller två delar, ny infartsväg och bostäder, vilka är helt 
beroende av varandra. De är båda dessutom beroende av frågan om 
Gränna skall utvecklas eller inte. Om Gränna skall förbli den idyll som 
vissa boende i Gränna anser att den bör vara och inte utvecklas bör de 
båda förslagen lämnas till historien.

Vi tror att även Gränna bör vara med i den utveckling och stark 
frammarsch som präglar Jönköpings kommun av idag. Därför anser vi att 
både vägbygget och byggnationen beslutas i linje med förslaget.
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Sammanfattningsvis vill jag alltså ha svar på följande frågor:
1. När och hur tillkom förslaget om en matarväg över min tomt?
2. Varför fick jag ingen förhandsinformation innan matarvägen började 

stakas ut över min fastighet?
3. Vilka konkreta intrång planeras på min fastighet?
4. Är det fråga om expropriering, eller har jag möjlighet att motsätta mig 

dessa intrång?
5. Vilken ersättning erbjuds jag för intrången?

Yttrande 2

Med hänvisning till epostkorrespondens mellan  och  
 den 11-12 december vill jag framföra följande synpunkter:

1. Jag är mycket kritisk till att markeringskäppar har placerats ut 
och fotografering skett på min tomt utan att någon har informerat 
mig eller fått mitt tillstånd. I maj placerades exempelvis en käpp 
30-40 meter in på min tomt, och i slutet av november gick någon 
omkring och fotograferade på tomten, uppenbarligen på uppdrag 
av Stadsbyggnadskontoret. Jag har upprepade gånger bett om en 
förklaring till att jag inte har informerats om dessa intrång, men utan 
att få ett tillfredsställande svar. Är detta förfarande verkligen juridiskt 
korrekt? 

2. Min fastighet ( ) skulle drabbas mycket hårt om denna 
detaljplan genomförs. Drygt en tredjedel av min tomt och mer än 
hälften av min fruktträdgård skulle försvinna. Därför yrkar jag å det 
bestämdaste att den nya gatans sträckning förskjuts ca. 10 m västerut, 
och att anslutningen till den norrifrån löpande matargatan placeras 
norr om min tomt, i stället för att matargatan korsar den (se bifogad 
skiss). Därmed skulle intrånget på min fastighet kunna reduceras 
betydligt. 

3. Förutom att detaljplaneförslaget skulle förstöra större delen av min 
fruktträdgård och beröva mig en stor del av min tomt skulle det 
innebära stora olägenheter ur trafik- och bullersynpunkt, eftersom 
fastigheten skulle hamna i kläm mellan två trafikleder med endast 
drygt 70 meters avstånd från varandra. 

4. Om detaljplanen i sitt nuvarande skick fastställs avser jag naturligtvis 
att begära full kompensation för den mycket avsevärda försämring av 
min fastighets värde som den skulle innebära. Förslaget skulle innebära 
ianspråktagande av 1623,4 m2 (inklusive den tänkta slänten) av min 
tomt. Med hänvisning till rådande priser på attraktiva fastigheter i 
omgivningen, plus den extra kompensation som enligt lag tillkommer 
vid expropriation, skulle detta förslag medföra betydande kostnader för 
kommunen, som bör vägas mot de kostnader som det skulle innebära 
att modifiera förslaget enligt punkt 2 ovan. 
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5. Då mina åsikter om detaljplanen är mycket bestämda avser jag att 
argumentera för den alternativa sträckningen (punkt 2 ovan) i alla 
tänkbara juridiska led, om nu gällande förslag antas. Det innebär 
överklagande till såväl Mark- och miljödomstolen som till Mark- 
och miljööverdomstolen i Stockholm. Oavsett utgången kommer det 
således att dröja mycket lång tid innan detaljplanen kan verkställas, 
vilket också borde utgöra ett ekonomiskt incitament för kommunen att 
överväga mitt alternativ. 

6. Jag bifogar en äldre tomtplan för , med de enskilda 
fruktträden inritade. För att få klarhet i det tänkta intrångets 
omfattning ber jag Stadsbyggnadskontoret på denna skiss markera var 
det är tänkt att den nya tomtgränsen ska hamna. 

7. Jag är naturligtvis även mycket kritisk till att 194,5 m2 av min enligt 
planen starkt reducerade tomt skall omvandlas till en slänt mot den 
tänkta vägen. Det innebär ju att jag inte endast skulle förlora 1428,9 
m2 tomtmark, utan att kommunen skulle tvinga mig att radikalt ändra 
utseendet på ytterligare nästan 200 m2 av min egen mark (exempelvis 
att fälla de fruktträd som nu står inom detta område). Detta vore ett 
oacceptabelt intrång på min äganderätt. 

8. Även om det är en detalj i sammanhanget bör påpekas att jag har låtit 
gräva ned en ledning runt tomten för min robotgräsklippare. Om 
planen skulle bli verklighet måste denna ledning läggas om, vilket 
skulle medföra såväl kostnader som olägenheter.
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Påverkan på barnens situation.

Citat från Jönköpings kommuns hemsida: ”Kommunfullmäktige har fattat 
flera beslut för att förstärka implementeringen av barnkonventionen i 
Jönköping. Alla nämnder använder en barnchecklista inför beslut.  
Om ärendena bedöms beröra barn skall ett antal frågor besvaras, t ex om 
barns rätt till utveckling beaktas samt om barns bästa prioriteras”

Samrådshandlingen för ny detaljplan är på 58 sidor. Sex meningar ägnas 
åt barnkonventionen och hur den nya infarten kommer att påverka barnen 
i Gränna. Mycket summariskt och mycket pliktskyldigt.  
Har man ställt relevanta frågor och besvarat dem tillfredställande? Kan 
det redovisas?

Ett starkt skäl för familjer att bo i Gränna är en naturskön, lugn och 
trygg miljö för barnen med, förutom Brahegatan och Amiralsvägen, lite 
biltrafik och närhet till lek i naturen. Byggs planerade bostäder innebär 
det inflyttning av många familjer med barn, som alla behöver ta sig in till 
centrala Gränna för skola och lek. (Ribbaskolans lekplats rekommenderas 
i samrådshandlingen). Det som då erbjuds familjer blir en hårt trafikerad 
infartsväg för att ta sig till en skola, som dessutom är omgiven av mycket 
trafik. Det kan inte vara genomtänkt.

Att behålla infartstrafiken på Jönköpingsvägen - Brahegatan genom 
erforderliga åtgärder och på så sätt separera trafiken från barnen är ett 
bättre alternativ. Särskilt om man räknar med att de nya bostäderna i 
planen byggs, och som då snarare blir ett argument mot den nya infarten, 
inte för.

Påverkan på miljön.

Gränna är beläget mitt i UNESCO’s biosfärområde Östra Vätterbranterna. 
Här finns höga naturvärden till glädje för boende och turister.  
Som partner i biosfärområdet har Jönköpings kommun åtagit sig 
”särskilt ansvar att förvalta tätortsnära skogar och att bevaka natur- och 
kulturvårdsfrågor i den fysiska planeringen” och kommunen säger sig ha 
visionen att ”genom en aktiv samverkan skapa en livskraftig landsbygd, 
ett hållbart ekosystem och ett attraktivt landskap för brukare, boende och 
besökare” En väg enligt förslaget kommer kraftigt att negativt påverka 
den tätortsnära naturen och minska tillgängligheten.

Buller, lågfrekvent buller och vibrationer.

Folkhälsomyndigheten m.fl. skriver ”buller är ett utbrett miljö och 
folkhälsoproblem som har stor betydelse för vår hälsa och möjlighet 
till god livskvalitet”. Lågfrekvent buller (från lastbilar t.ex.) är svårt att 
mäta men uppmärksammas numera som en hälsorisk. Vi ifrågasätter hur 
beräkningarna har genomförts och hur dessa skall tolkas. Ekvivalentnivå 
är naturligvis viktigt, men än viktigare är plötsliga höga ljud. Hur tar man 
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hänsyn till start/stopp, acceleration vid korsningar och vad vi förmodar 
en upphöjning/ bro över tuben, dubbdäck vintertid etc. För att undvika 
höga hastigheter på raksträckan ner till Skiftesvägen måste man bygga 
farthinder, resultat gaspådrag och ökad ljudnivå. En ekvivalentnivå på 
bullret är ointressant de gånger man vaknar på natten efter att någon 
har accelererat utanför bostaden. ”Att sova ostört är en förutsättning för 
fysisk och mental hälsa”.

Brahegatan.

Något måste göras åt trafikflödet sommartid genom centrum, det är vi 
alla överrens om. Situationen med ideliga köstopp är ohållbar.  
Även med en ny infartsväg kommer det att vara framkomlighetsproblem 
på Brahegatan om WSP:s beräkningar på kommande års ökningar av 
sommartrafik slår in.

Man kan tänka sig 2 olika lösningar. Varför sig eller i 
kombination.

1. Breddning av gatan. Allt sedan Per Brahe dy. 1652 grundade Gränna 
stad har det funnits plats för en bred gata genom staden. När gatan 
breddades 1952 och man inte insåg behovet av att ta ytterligare lite av 
kommunens mark kan man förstå med tanke på hur trafiken då såg 
ut. Problemet idag med dålig framkomlighet och köer kan man lösa 
genom att ta lite av kommunens mark på östra sidan av Brahegatan 
för att göra gatan bredare. 

2. Parkeringsförbud under 8-10 veckor under sommaren. Enkelt att 
genomföra och handlarna argument om minskad handel på grund av 
uteblivna parkeringsplatser har ingen relevans. Ökad tillgänglighet och 
trivsel för turisterna längs Brahegatan under sommarveckorna medför i 
stället ökad handel. För de flesta av affärerna finns ingen konkurrens 
på närmare håll än Ödeshög eller Jönköping och då är inte några 
parkeringsplatser längs gatan avgörande.  
Parkering för bilar med handikapptillstånd går att ordna även med ett 
parkeringsförbud.

Trafiksituationen i övrigt.

Åtgärder kan göras för att minska biltrafiken genom centrum genom att 
tänka lite nytt. Söderifrån infartsparkering (med cykelutlåning?) vid nya 
bostadsområdet med gång- cykelväg mot centrum och hamnen. Utnyttja 
gamla riksettan norrifrån. Skyltning Gränna och camping på motorvägen 
och i Gränna skyltning norrut vid uppfart från hamnen i kombination 
med infartsparkering på norr minskar trafiken i centrum. Riksettan är en 
omledningsväg vid olycka på E4:an. Varför man då inte via skyltning idag 
styr norrgående trafik denna väg är oförklarligt. Parkering på berget. Bästa 
vägen för en ny turist att få överblick och en vacker vy över Gränna/
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Lek och rekreation

Det framgår inte i detaljplanen hur möjligheten för lek och rekreation 
ska beaktas i det aktuella området. I dagsläget syns inga lekparker, 
parkområden eller andra offentliga miljöer angivna i den föreslagna 
detaljplanen. Enligt FN’s Barnkonvention ska alltid barnens perspektiv 
beaktas och fokus på deras möjlighet till rörelse och aktivitet är av 
stor vikt. Förutsättningar för motion, hälsa och aktivitet bör ingå i 
detaljplanen.

Utveckla och utvärdera södra Gränna innan 
exploatering utmed Vättern sker

Vägen från Jönköpingsvägen ner mot Skiflesvägen/Gärdesvägen bör 
byggas och utvärderas innan vägen vidare över åkermark utmed Vättern, 
kyrkogård, skola, idrottsplats och camping byggs. Förhoppningsvis  
kan den sträckan vara tillräcklig för att avlasta Brahegatan.  
När naturområden i Gränna söder exploateras och bebyggs är det av 
ännu större vikt att bevara rekreationsområdet utmed Vättern och säkra 
tryggheten för de barn som vistas där, de turister som besöker Gränna och 
de boende som utnyttjas platsen för rekreation och återhämtning.

Barnomsorg

Med inflyttningen av fler personer i Gränna behöver barnomsorgen utökas 
för att tillgodose de nyinflyttades behov och för att säkra kvaliteten i 
barnomsorgen. De två förskolor som nu finns i Gränna är redan överfulla. 
Därför föreslås att ytterligare förskola planeras.

Erosion och dagvattenhantering

På grund av den starkt lutande marken finns risk för erosion och 
dagvattenhanteringen när det aktuella området ska bebyggas.  
Eftersom klimatförändringar bidrar till ökad nederbörd och ett varmare 
klimat finns en växande risk för översvämning. Därför bör extra åtgärder 
vidtagas för att kunna hantera de nya utmaningarna klimatförändringarna 
innebär.

Miljökonsekvensbeskrivning

Varför görs inte en miljökonsekvensbeskrivning (MKB)? Det ”bedöms 
inte att genomförandet av planen kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan”, vilket inte är korrekt. Ytterligare trafik i närheten av vår 
viktigaste dagvattentänkt, Vättern, behöver granskas för att inte påverka 
den framtida vattenförsörjningen för en stor del svenskar.’ 
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33. 
Synpunkter gällande bullernivåer och närhet till 
vägsträckning vid  avseende 
”Detaljplan för ny infartsväg och bostäder på del av 
Gränna 8:4 m.fl.”

Vi motsätter oss att den planerade vägen byggs av flera anledningar, 
främst ur buller- och trafiksäkerhetssynpunkt. Den södra sträckningen 
kommer enligt detaljplanen att placeras väldigt nära våra fastigheter 
vid , strax väster om markägoförhållande , 
se figur på sidan 4 i detaljplanen. För vår del kommer den aktuella 
vägsträckningen innebära en kraftigt ökad bullernivå. Närheten till vägen 
och det faktum att vägen är placerad i en brant backe kan leda till 
en farlig miljö för oss själva, våra barn och trafikanter. Potentiellt kan 
närheten till vägen även leda till en värdeminskning av våra fastigheter. 
Kort sagt, vi vill inte att vägen byggs alls, men om den byggs kräver vi (i 
enlighet med rekommendationer i detaljplanen) att våra fastigheter skyddas 
från buller och olika typer av skador. Förklaring följer nedan.

Bullernivå vid backen öster om  - ”Del av 
Gränna 8:4”

På sidan 21 i detaljplanen framgår det att trafikmängden ökar med cirka 
80 % under sommartid i förhållande till årsdygnstrafiken.  
I samma stycke framgår det också att åtgärder ska dimensioneras efter 
sommartrafiken. Därmed ska bullerskydd planeras vid såväl befintlig som 
ny bebyggelse som om att det vore fullt pågående turistsäsong med en stor 
mängd högljudda turistbussar, varutransporter och husbilar på vägen. Då 
vägen ligger i en backe kommer fordon också av naturliga skäl accelerera 
och motorbromsa i höjd med våra fastigheter; något som kommer att leda 
en förhöjd bullernivå.

Nya byggnader, rakt ovanför oss i backen, ska enligt figur 5 på sidan 
24 skyddas med skärmar/bullerskydd. Det är i vår mening korrekt då 
fastigheterna ligger väldigt nära vägen. Vid samrådsmötet som hölls i 
Ribbaskolan i slutet av oktober 2017, framgick det tydligt att de nya, 
större fastigheterna (U-formade byggnader) har en beräknad bullernivå 
på 55 dbA, utan åtgärd. Våra fastigheter ligger enligt underlaget i samma 
zon (grönmarkerat i kartan på nästa sida). Trots detta ska de två större 
fastigheterna ovanför oss få bullerskydd. Nya, mindre fastigheter söder om 
oss samt befintliga byggnader norr om oss ligger i samma gröna zon och 
ska enligt underlaget få bullerskydd. Vi ställer oss därmed väldigt frågande 
till varför våra fastigheter inte ska skyddas från buller, trots att vi har 
samma närhet till vägen och att våra fastigheter ligger i samma zon. Se 
foto från samrådsmöte på nästa sida samt figur 3 och 2 på sidan 22 och 
figur 5 på sidan 24 i detaljplanen. 
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Trafiksäkerhet vid aktuell vägsträckning

Om det skulle ske en trafikolycka rakt ovanför oss där utfallet blir att 
ett fordon lämnar vägbanan, kommer detta fordon att hamna i våra 
fastigheter/trädgårdar. Det kan innebära stora materiella skador, men också 
personskador. Under sommarhalvåret nyttjar vi våra trädgårdar flitigt, 
vilket gör att vi kommer ännu närmare vägen. Vid en eventuell olycka av 
sådant slag (voltande bil, buss som välter etc) skulle vi inte ha en chans 
att skydda oss. Vi kräver därmed någon form av skyddande stödmur, 
alternativt barriär, om vägbygget blir verklighet.

Uppträngande vatten i trädgården

Idag trycks stora mängder vatten upp i trädgården som tillhör fastigheten 
vid . Detta sker på baksidan upp mot backen.  
Troligtvis beror det på trycket från backen, men också på ett 
feldimensionerat dike. Om vägen byggs kommer detta problem att tillta 
kraftigt och eventuellt även påverka fastigheten vid . Vi 
kräver därför att kommunen vidtar extra åtgärder så att vatten inte trycks 
upp på vår mark nedanför vägen.

Foto från samrådsmöte. Våra fastigheter ligger I den gröna zonen, men 
ska enligt denna bild inte få bullerskydd. Andra fastigheter som ligger i 
samma zon ska få bullerskydd. Se er originalbild och detaljplanen för att 
se zonerna I detalj.

Kommentar

Mellan samråd och granskning har vägens utformning ändrats för 
att skapa en stadsgata där svängar, ett torg, kantstensparkering och 
trädrader ska bidra till att sänka hastigheten. För att ta del av de 
ändringar som har gjorts i planförslaget efter samrådet, läs avsnittet 
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39. 
Bebyggelse i söder

Jag skulle vilja ha mer information om den planerade bebyggelsen om 
flerbostadshus på 130 lägenheter. Det beskrivs som att de ska hållas 
”låga och terrasseras längs slänten”. Utan att ha fått se en visuell skiss 
eller mer detaljerad ritning framstår det för mig som att trycka in så 
många lägenheter på den yta som anges kunna bli mer av ett väldigt 
stort komplex. Det kommer då förta den fina vy som omgivningarna 
ger vilket jag motsätter jag mig starkt. Här skulle jag istället vilja se en 
mer småskalig bebyggelse med karaktären av radhus alternativt punkthus 
om högst 6 lägenheter per hus. Något som bättre skulle passa in i 
landskapsbilden och möta den övriga befintliga bebyggelsen.

Miljö

Miljökonsekvensbeskrivning måste upprättas! Det borde vara en 
självklarhet i och med naturens viktiga närvaro för omgivningarna. Inte 
minst bör det tas i beräkning att barn samt djur har en helt annan 
påverkan av miljökonsekvenser än vad vuxna personer har.

Infartsvägen

Vad finns en mer utförlig konsekvens -och riskanalys över det faktum 
att en ny infartsväg ska byggas över ett stort vattenledningsrör? I planen 
beskrivs att ”det förväntas att tung trafik kommer att köra på den nya 
infartsvägen” över ”tuben”. Vad skulle hända om röret spricker och 
går läck? Med så många lägenheter som planeras kommer trafiken öka 
markant och medföra en betydligt högre risk för att påverka tuben och 
inte minst den enorma kraft som leds igenom den. Konsekvenserna för en 
eventuell olycka skulle vara förödande.

Trafikolyckor

Vad skulle det innebära för miljö och bebyggelse vid eventuella allvarliga 
olyckor där lastbilar kan spilla ut miljöfarliga ämnen. Även situationer 
med trafikstockning måste tas i beräkning. Jag vill se en riskbedömning.

Buller

Finns det med i planen att även bygga bullerskydd för husen som ligger 
mellan Vättern och vägen det vill säga mot den bebyggelse som ligger i 
väster?
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Ändringar efter samråd
Efter samrådet har planförslaget vidareutvecklats med stöd av ny kunskap 
och information om planområdets förutsättningar samt planförslagets 
konsekvenser. För att tydligt redovisa vilka ändringar som har genomförts 
anges större ändringar nedan i punktform, genomförda ändringar på 
plankartan, samt nya eller kompletterande utredningar. 

Planförslaget

• Huvudgatans utformning har genomgått förändringar med 
inspiration från den traditionella rutnätsplanen. Nu anpassar sig 
gatustrukturen efter terrängen för att undvika att skapa branta gator. 
De nya gatan sträcker sig i nordsydlig riktning för att smälta samman 
med den befintliga gatustrukturen i Gränna. Huvudgatan planeras att 
likna en stadsgata med trädrader, kantstensparkering, gångbanor och 
cykelbana.

• Lokalgatornas placering har justerats, och en ny lokalgata har 
tillkommit. I likhet med huvudgatan förläggs gatorna i nordsydlig 
riktning för att bland annat anpassas till den befintliga gatustrukturen 
och terrängen. Två av gatorna planeras som kvartersmark då 
den exakta utformningen inte helt kan säkerställas i detta skede. 
Detaljprojektering av gatorna behövs ske i samband med bebyggelsen 
för att säkerställa höjdsättningen i området.

• Offentliga platser i form av ett torg, två utsiktsplatser och en 
fickpark skapas längs den nya huvudgatan enligt det uppdaterade 
planförslaget. Centrumverksamheter planläggs endast intill torget, som 
ligger i mitten av planområdet. Detaljerad beskrivning av utformningen 
samt illustrationer finns tillgängliga i planbeskrivningen.

• Jönköpingsvägen föreslås eventuellt breddas för att inrymma 
stadsliknande element såsom trädrader, kantstensparkering och separat 
gång- och cykelbana.

• Bebyggelsen anpassas efter Grännas karaktär med hjälp av 
bebyggelseprinciper som har tagits fram för att skapa ett enhetligt 
bebyggelseuttryck (bebyggelseprinciperna återfinns i planbeskrivningen). 
Bebyggelsen kommer att variera i form flerbostadshus och 
enbostadshus, såsom friliggande hus, parhus och kedjehus. Byggnaderna 
kommer att variera mellan cirka två till fem våningsplan, där 
bebyggelsen främst kommer upplevas som lägre närmast gatorna.

• Rekreationsområde i form av en släntmiljö och gångstig planläggs 
från Jönköpingsvägen ner till Astrakangatan. Stråket kan vara en del 
av ett större rekreationsstråk då området berörs av riksintresse för 
rörligt friluftsliv.
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Mer detaljerad information om planförslaget finns tillgänglig i 
planbeskrivningen.

Plankarta

• Planområdet har utökats i söder och väster. Området planläggs för 
allmän plats: gata, kvartersmark: bostäder och centrum för att skapa 
en gatu- och kvartersstruktur som efterliknar den som redan finns i 
Gränna.

• Planläggningen för bostäder mellan den nya huvudgatan och den 
kommunala lokalgatan har tagits bort eftersom kommunen inte har 
rådighet över hela ytan.

• Ytan som i samrådsförslaget planlades som HK (handel och kontor) 
har tagits bort. Istället planläggs ytan för kvartersmark: bostäder och 
allmän plats: gata. En del av ytan kommer att vara oplanlagd eftersom 
kommunen inte har rådighet över hela ytan.

• Delar av tidigare planlagd industrimark har tagits bort.

• Den södra lokalgatan i samrådsförslaget har tagits bort. Den norra 
lokalgatan har fått ändrad utformning, där vändplanen har flyttats 
längre norrut och nu ligger vid fastighetsgränsen till Gränna 8:4 och 
Gränna 8:3.

• Användningen allmän plats: torg har tillkommit i plankartan för att 
säkerställa nya offentliga platser.

• Egenskapsbestämmelser i form av gång, dike, skötselväg, trappa och 
bullerskydd har lagts till på allmän plats för att tydliggöra markens 
utformning.

• Nya gångstråk möjliggörs mellan gatorna genom planläggning av 
användningen allmän plats: natur och gång.

• Utformningsbestämmelser har lagts till på kvartersmarken för att 
säkerställa den planerade utformningen av bebyggelsen och miljön.

• Planeringen av ett allmänt släntintrång för byggnation av 
kommunala vägar (bestämmelse z) har införts på kvartersmarken för 
att säkerställa genomförandet av vägbyggnationen.

• Istället för en enda transformatorstation möjliggör detaljplanen för 
tre områden med möjlighet för transformatorstationer. Detta görs för 
att säkerställa elförsörjningen i hela området. 
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Utredningar

Inför granskning har följande utredningar tagits fram/uppdaterats:

• Arkeologisk utredning, 2018 

• Arkeologisk utredning, 2023

• Arkeologisk förundersökning, 2023

• Geoteknisk utredning, 2024

• Markteknisk undersökning, 2023

• Miljöteknisk markundersökning, 2022

• Miljö- och hälsoriskbedömning, 2023

• Dagvattenutredning, 2022

• Trafikutredning, 2022

• Trafikbullerutredning, 2024

• Solstudie, 2023

Mer information om utredningarna och övrigt underlag återfinns i 
planbeskrivningen under avsnittet ”Utredningar - dispenser”.

STADSBYGGNADSKONTORET

Jessica Frånlund    Liselott Johansson
Planarkitekt     Planchef






